
 

 

       Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
zápis z jednání ze dne 18. 2. 2013 

 
 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „výbor“) se uskutečnilo dne 
18. 2. 2013 v zasedací síni Nová Rada, 

 budovy Magistrátu hl. m. Prahy, jednání bylo zahájeno v 15:02 hod. a ukončeno v 15:53 
 hod. Jednání řídila předsedkyně výboru Andrea Vlásenková. 

 
 

Přítomní členové výboru: 
Andrea Vlásenková  
Mgr. Albert Kubišta 
Mgr. Nataša Šturmová  
Mgr. Ludmila Štvánová 
Ing. Antonín Weinert, Csc.  
Mgr. Marta Semelová  
Mgr. Ivan Kabický (odchod 15:42) 
Roman Petrus  
 
Bc. Nikola Smekalová (tajemnice) 
 
Nepřítomní členové výboru: 
Mgr. Petr Bříza  
 
 
Program: 
 
 

1. Zahájení, schválení programu, volba ověřovatele zápisu  

2. Partnerství HMP  při akcích ve volném čase dětí a mládeže 

3. Výroční zpráva SMS MHMP za rok 2011/2012 

4. Školské rady – doplnění 

5. Návrh prioritních akcí v oblasti sportu a volného času 

6. Různé 

 

 
-----     -----     ----- 

 
 
 
 
Ad 1) 
Jednání výboru zahájila předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání Andrea Vlásenková, 
konstatovala, že výbor je usnášeníschopný a jako ověřovatelku zápisu určila Mgr. Šturmovou.  
 
Předsedkyně výboru informovala, že na základě žádosti radní Chudomelové byl stažen bod 
(dle pozvánky č. 6) Optimalizace škol.  Předsedkyně výboru uvedla na pravou míru odchod 



 

 

ředitele SMS MHMP (dále jen „SMS“) PhDr. Pilaře, nedošlo k jeho odvolání, nýbrž 
k ukončení pracovního poměru ve zkušební lhůtě. Co se týká samotného slučování škol, které 
se mělo týkat Obchodní akademie, Praha 4, Svatoslavova 333 s Obchodní akademií 
Hovorčovická, Praha 3, U Vinohradského hřbitova 3 a Střední průmyslové školy 
elektrotechnické, Praha 10, V Úžlabině 320 se Střední školou elektrotechniky a strojírenství, 
Praha 10, Jesenická 1 uvedla, že Výbor pro výchovu a vzdělávání nenese v tomto případě 
žádnou zodpovědnost, protože mu tato problematika nebyla postoupena k projednání, taktéž o 
záměru nejednala Rada hl. m. Prahy ani Zastupitelstvo hl. m. Prahy. Předsedkyně Vlásenková 
oznámila, že proces slučování je ukončen a do konce volebního období k němu nedojde. 
Pakliže bude nějaký záměr předložen výboru, bude dávat negativní stanovisko, protože 
nepřipravené věci odmítá projednávat.  
 
Diskuze: 
 
Radní Chudomelová sdělila, že se jednalo o záměr a řídila se předchozími způsoby slučování 
škol. Ve chvíli, kdy zjistila, že některé informace z odboru SMS vedeného PhDr. Pilařem byly 
neúplné a zavádějící od záměru slučovat školy odstoupila.  
 
Poslankyně Semelová uvedla, že není možno postupovat tímto způsobem. Navštívila obě 
zmíněné školy, kde bylo řečeno, že je téměř rozhodnuto. Zdůraznila, že připravované 
koncepce optimalizace by měly být dostatečně projednány a dotázala se radní Chudomelové, 
zda existují další záměry na slučování škol, nebo snižování počtu 1. ročníků středních škol. 
 
Radní Chudomelová informovala o připravované koncepci optimalizace škol, která se bude 
projednávat s odbornou veřejností. Co se týká 1. ročníků středních škol, odbor SMS jedná 
s řediteli škol a doporučuje otevřít počet tříd podle různých faktorů, dle trhu práce, 
financování, atd. Pokud se přihlásí takový počet uchazečů, který naplní více tříd, odbor otevřít 
více tříd povoluje – u odborných škol.  
 
Předsedkyně Vlásenková upozornila, že je to již druhá změna ředitele odboru SMS  za dobu 
fungování tohoto výboru a apelovala na radní Chudomelovou jmenovat kvalitního ředitele 
odboru. 
 
Mgr. Štvánová uvedla, že záměrem nebyla optimalizace, ale zkvalitnění školské politiky a 
škol. Základem je, aby existoval převis uchazečů nad počtem přijímaných žáků do prvních 
ročníků všech škol.  
 
Ing. Weinert uvedl, že není podstatné, jak se záměrům říká. Školský systém v Praze potřebuje 
změnu, ale dle dlouhodobého záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy hl. m. Prahy.  
 
Radní Chudomelová dále stáhla bod (dle pozvánky č. 5) Hodnocení ředitelů škol a školských 
zařízení v roce 2013 – návrh na konkursní řízení, tento bod bude přepracován novým vedením 
SMS a opětovně předložen na jednání výboru. 
 
Výbor souhlasí se změnami v programu a takto pozměněný program schvaluje. 
 
Hlasování:         pro - proti - zdržel se 
             8 -   0     -  0 
 
 
 



 

 

 
Ad 2)  
Předsedkyně výboru reprodukovala prosbu ředitele VOŠ MICHAEL o finanční podporu a 
navrhla podporu ve výši 50. 000 Kč s tím, že se v tomto případě sama zdrží hlasování. 
 
Ing. Weinert vyjádřil negativní stanovisko k tomuto návrhu z toho důvodu, že škola je 
soukromý subjekt a navíc žádá o finance na propagaci školy. 
 
Partnerství HMP při akcích ve volném čase dětí a mládeže 
 

Žadatel Návrh radní Návrh předsedkyně Hlasování 
pro – proti – zdržel se 

MICHAEL – Vyšší 
odborná škola 
umělecké a reklamní 
tvorby střední škola 
umělecké a reklamní 
tvorby, s. r. o. 

0 Kč 50 000 Kč 0-6-2 

TopResort, spol. 
s r.o. 0 Kč bez návrhu 8-0-0 

Klub Domino, 
Dětská tisková 
agentura 

50 000 Kč bez návrhu 7-0-1 

 
 
Ad 3) 
Výroční zprávu o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v hl. m. Praze za školní rok 2011/2012  
představila Ing. Chlupová, vedoucí oddělení krajského a soukromého školství SMS. Výroční 
zpráva hodnotí především stav a rozvoj jednotlivých úrovní vzdělávací soustavy a podává 
informace o financování škol a školských zařízení na území hl. m. Prahy.  
 
Předsedkyně Vlásenková požádala odbor SMS o zpracování zprávy o akcích Řemeslo žije a 
Schola Pragensis na příští jednání výboru. 
 
Výbor bere na vědomí. 
 
Hlasování:         pro - proti - zdržel se 
             8 -   0     -  0 
 
Ad 4) 
V bodě školské rady se poslankyně Semelová dotázala, z jakého důvodu není zastoupena 
v několika školských radách, přestože jako navržený zástupce hlasováním na výboru prošla. 
Předsedkyně Vlásenková odpověděla, že sice prošla výborem, ale předkládaný materiál do 
Rady hl. m. Prahy je v kompetenci radní Chudomelové. 
 
Výbor schvaluje navržené zástupce zřizovatele ve školských radách. 
 
 Hlasování:         pro - proti - zdržel se 
             5 -   0     -  2 
 
 
 
 



 

 

Ad 5) 
Členům výboru byl předložen seznam prioritních akcí v oblasti sportu pro rok 2013, který již 
byl schválen Komisí Rady hl. m. Prahy pro sport a tělovýchovu. 
 
Výbor bere na vědomí. 
 
Hlasování:         pro - proti - zdržel se 
             7 -   0     -  0 
 
Ad 6)  
R. Petrus se dotázal na existenci nějakého usnesení, které říká, jak postupovat v případě 
obsazování školských rad. Předsedkyně výboru požádala odbor SMS o nalezení materiálu, 
který o obsazování školských rad pojednává. 
 
 
 
 
Příští řádné jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP se uskuteční 18. 3. 2013 od 
15:00 hod. v zasedací síni Nová Rada. 
 
 
 
 
 
………………………………. 
Andrea Vlásenková, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 
 
 
 
 
 
 
……………………………….. 
Mgr. Nataša Šturmová, ověřovatelka zápisu 
 
 
 
 
 
 
 
………………………………. 
Bc. Nikola Smekalová, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 


	Přítomní členové výboru:



